
Protokół Nr 2
z II Sesji Rady Gminy Kluki 

z dnia 5 grudnia 2002r.

Punkt 1 – Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum
Otwarcia  sesji  dokonał  Przewodniczący Rady –  Grzegorz  Augustyniak 

o godz. 1000, witając przybyłych radnych i gości.
Na stan 15 radnych obecni byli wszyscy. Lista obecności stanowi załącznik nr 1  
do protokołu..
W obradach uczestniczyli  również:  wójt  -   Bernard  Stein,  sekretarz  –  Anna 
Fabrowska, skarbnik – Barbara Olejnik, radca prawny – Andrzej Domański oraz 
sołtysi. Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu.

Punkt 2 – Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji
Przewodniczący powiedział,  iż protokół z ostatniej sesji  był do wglądu 

w siedzibie rady, natomiast w dniu sesji na sali obrad. 
Uwag  do  protokołu  nie  było.  Radni  jednomyślnie  przyjęli  protokół 
z poprzedniej sesji.

Punkt 3 – Przyjęcie porządku obrad
Porządek obrad radni otrzymali wraz z zaproszeniem na sesję.

Radny J. Konieczny zgłosił wniosek, aby zmienić kolejność punktu 5 z 7. 
Za przyjęciem tego wniosku głosowało 3 radnych, przeciw 8, 4 wstrzymało się 
od głosu. Wniosek nie został przyjęty.
Przewodniczący  zaproponował,  aby  do  porządku   obrad,  po  punkcie  8 
wprowadzić dwa projekty uchwał – w sprawie określenia wzorów formularzy 
informacji  o  gruntach  oraz  deklaracji  na  podatek  rolny,  oraz  w  sprawie 
określenia wzorów formularzy informacji o lasach i deklaracji na podatek leśny.
Za wprowadzeniem do porządku obrad w/w projektów uchwał głosowało 14 
radnych, 1 wstrzymał się od głosu.
Następnie Przewodniczący zgłosił wniosek, aby z porządku obrad wyrzucić – 
punkt  dotyczący  podjęcia  uchwały  w  sprawie  Statutu  Gminy  i  odłożyć  ten 
projekt na następną sesję.
Radny J. Konieczny – stwierdził, iż jest to słuszny  wniosek ze względu na 
sporo uwag dotyczących Komisji Rewizyjnej.
Za przyjęciem tego wniosku głosowało 15 radych.
Więcej wniosków i uwag dotyczących porządku obrad nie było.
Za przyjęciem porządku obrad po zmianach głosowało 15 radnych.

1. j.w.
2. j.w.
3. j.w.
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie.
5.  Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej.
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6. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Budżetu i Finansów.
7. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Infrastruktury
8. Podjęcie uchwały w sprawie powołania komisji  inwentaryzacyjnej.
9. Podjęcie  uchwał  w  sprawie  określenia  wzorów  formularzy  informacji 

o lasach i gruntach oraz deklaracji na podatek rolny i leśny.
10.Podjęcie  uchwały  w sprawie  określenia  wysokości  stawek podatku  od 

nieruchomości.
11.Podjęcie  uchwały  w sprawie  określenia  wysokości  stawek podatku  od 

środków transportowych.
12.Podjęcie  uchwały  w sprawie  ustalenia   wysokości  stawek  podatku  od 

posiadania psów.
13.Podjęcie uchwały w sprawie wysokości stawek opłaty administracyjnej za 

czynności urzędowe .
14.Podjęcie  uchwały  w sprawie ustalenia  zasad wypłaty  diet  oraz  zwrotu 

kosztów podróży radnych rady gminy.
15.Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ustalenia  ryczałtu  za  pełnienie  funkcji 

przewodniczącego rady.
16.Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ustalenia  wynagrodzenia  Wójta  Gminy 

Kluki.
17.Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyboru  delegatów  do  Związku 

Komunalnego Gmin z/s w Kleszczowie.
18.Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  działki 

stanowiącej mienie komunalne.
19.Podjęcie innych niezbędnych uchwał.
20.Interpelacje i wolne wnioski.
21.Sprawy różne.
22.Zakończenie obrad.

Punkt 4 -    Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie
Projekt  uchwały  omówiła  Skarbnik  –  B.  Olejnik.  Powiedziała,  iż 

w budżecie można dokonywać korekt i  zmian, zgodnie z ustawą o finansach 
publicznych i ustawą o samorządzie gminnym. Mniejsze zmiany, w granicach 
upoważnień rady może dokonywać wójt. Ogólna kwota budżetu nie zmienia się, 
zmiany dokonywane są między działami i rozdziałami.
Skarbnik podała radnym korekty do projektu uchwały i omówiła je. 
Dochody  po  zmianach  wynoszą  kwotę  –  5.845.062  zł,  wydatki  natomiast 
6.080.544 złotych.
Radna  E.  Siewiera –  poprosiła  o  szczegółowe  poinformowanie  radnych 
o ujętych w uchwale zmianach i wyjaśnienie z czego one wynikają.
Skarbnik – B. Olejnik omówiła kolejno wszystkie pozycje zawierające zmiany 
w budżecie.
Skarbnik  poinformowała,  że  budżet  w stosunku  do  planu  ma  trzy  „dziury”. 
Mianowicie  nie  zrealizowane  zostały  dochody  z  tytułu  podatku  od  osób 
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prawnych,  wynika to  z  przesunięcia  terminu płatności  podatku przez  Zakład 
Usług Wodnych i Komunalnych. Nie zrealizowano również dochodów z tytułu 
sprzedaży mienia komunalnego. Również mniejsze w stosunku do planowanych 
są dochody z podatku od nieruchomości od osób fizycznych.
Radny J. Konieczny - spytał dlaczego zwiększone zostały wydatki na drogę 
w Kaszewicach, czy nie można było przewidzieć wcześniej, że będzie droższy 
koszt inwestycji?
Wójt – odpowiedział, iż robiony był niepełny zakres tej inwestycji. W trakcie 
realizacji  okazało  się,  że  nie  będzie  można  odprowadzić  wody  z  ulicy. 
Zwiększenie wydatków powstało w wyniku konieczności zakupu krawężników.
Radna E. Siewiera – spytała, czy wydatki inwestycyjne, wynikające ze zmian 
zostały już zrealizowane?
Wójt  odpowiedział,  iż  droga  jest  już  zrobiona,  natomiast  drugi  wydatek 
inwestycyjny – zakup wiaty przystankowej będzie dopiero realizowany.
Więcej pytań i uwag nie było.
Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych.

Uchwała Nr 3/II/2002
Rady Gminy Kluki
z dnia 5 grudnia 2002 roku
w sprawie zmian w budżecie

Uchwała stanowi załącznik nr 3do protokołu.

Punkt  5 – Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej.
Na przewodniczącego Komisji Rewizyjnej zgłoszono radnego – Jerzego 

Koniecznego. Kandydat wyraził zgodę na kandydowanie.
Zgłoszono  również  –  Józefa  Gawrona,  który  nie  wyraził  zgody  na 
kandydowanie.
Za  tym,  aby  przewodniczącym Komisji  rewizyjnej  został  –  p.  J.  Konieczny 
głosowało 15 radnych.
Do składu Komisji Rewizyjnej zgłoszone zostały następujące osoby:

1. Stanisław Gil
2. Wiesław Ociepka
3. Marcin Owsik
4. Józef Gawron
5. Jerzy Dymiński
6. Romuald Śniady

Wszyscy wyrazili zgodę na kandydowanie do składu Komisji.
Następnie odbyło się głosowanie na poszczególnych kandydatów.

1. Stanisław Gil – za – 9 głosów, przeciw – 2 głosy, wstrzymujących się - 4
2. Wiesław Ociepka - za – 9 głosów, , wstrzymujących się - 6
3. Marcin Owsik - za – 13 głosów, przeciw – 1 głos, wstrzymujących się - 1
4. Józef Gawron - za – 5 głosów, przeciw – 1 głos, wstrzymujących się - 9
5. Jerzy Dymiński - za 7 głosów, przeciw – 4 głosy, wstrzymujących się - 4
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6. Romuald Śniady - za  9 głosów, przeciw – 1 głos, wstrzymujących się – 5
W wyniku głosowania członkami Komisji Rewizyjnej zostali:

1. Stanisław Gil
2. Wiesław Ociepka
3. Marcin Owsik
4. Romuald Śniady.

Przewodniczący odczytał projekt uchwały w tej sprawie.
Za przyjęciem głosowało  11 radnych, przeciw 1, wstrzymało się od głosu 3.

Uchwała Nr 4/II/2002
Rady Gminy Kluki
z dnia 5 grudnia 2002 roku

w sprawie powołania Komisji  Rewizyjnej, wyboru 
jej przewodniczącego i ustalenia składu osobowego.

Uchwała stanowi załącznik nr  4 do protokołu..

Punkt 6 – W sprawie powołania Komisji Budżetu i Finansów.
Na przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów zgłoszono radną Ewę 

Siewierę i radnego Karola Sikorę. Kandydaci wyrazili zgodę.
Zgłoszono również – radną Danutę Stankowską , która nie wyraziła zgody na 
kandydowanie.
Za tym, aby przewodniczącym Komisji  została  – radna E. Siewiera głosowało 
6 radnych, 3 było przeciw, 6 wstrzymało się od głosu.
Aby Przewodniczącym został radny – K. Sikora głosowało –9 radnych, przeciw 
–2, 4 wstrzymało się od głosu.
W wyniku głosowania przewodniczącym Komisji Budżetu i Finansów został – 
Karol Sikora.
Do składu Komisji Budżetu i Finansów zgłoszone zostały następujące osoby:

1. Ewa Siewiera – wyraziła zgodę na kandydowanie
2. Wojciech Rogoziński– wyraził zgodę na kandydowanie
3. Czesław Siewiera– wyraził zgodę na kandydowanie
4. Henryk Kęsy– wyraził zgodę na kandydowanie 
5. Danuta Stankowska – nie wyraziła zgody na kandydowanie.

Następnie odbyło się głosowanie na poszczególnych kandydatów.
1. Ewa Siewiera -  za – 15 głosów, 
2. Wojciech Rogoziński - za – 15 głosów, 
3. Czesław Siewiera - za – 14 głosów, wstrzymujących się – 1
7. Henryk Kęsy - za – 15 głosów, 
4. W wyniku  głosowania  członkami  Komisji  Budżetu  i  Finansów zostali 

wszyscy zgłoszeni kandydaci.
Przewodniczący rady odczytał projekt uchwały w tej sprawie.
Za przyjęciem głosowało  15 radnych. 
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Uchwała Nr 5/II/2002
Rady Gminy Kluki
z dnia 5 grudnia 2002 roku

w sprawie powołania Komisji Budżetu i Finansów, 
wyboru  jej  przewodniczącego  i  ustalenia  składu 
osobowego.

Uchwała stanowi załącznik nr  5 do protokołu..

Punkt 7 – W sprawie powołania Komisji Infrastruktury.
Na  przewodniczącego  Komisji  Infrastruktury  zgłoszono  radną  Danutę 

Stankowską i radnego Wojciecha Rogozińskiego. Kandydaci wyrazili zgodę.
Za  tym,  aby  przewodniczącym  Komisji   została   –  radna  D.  Stankowska 
głosowało 10 radnych, 2 było przeciw, 3 wstrzymało się od głosu.
Aby  Przewodniczącym  został  radny  –  Wojciech  Rogoziński   głosowało  –5 
radnych, przeciw –1, 9 wstrzymało się od głosu.
W  wyniku  głosowania  przewodniczącym  Komisji  Infrastruktury  została  – 
Danuta Stankowska.
Do składu Komisji Infrastruktury zgłoszone zostały następujące osoby:

1. Wojciech Rogoziński– wyraził zgodę na kandydowanie
2. Józef Gawron– wyraził zgodę na kandydowanie
3. Jerzy Dymiński – wyraził zgodę na kandydowanie 
4. Bogdan Trzmiel – wyraził zgodę na kandydowanie.
5. Ewa Siewiera - wyraziła zgodę na kandydowanie
6. Henryk Kęsy – nie wyraził zgody.

Następnie odbyło się głosowanie na poszczególnych kandydatów.
1. Wojciech Rogoziński – za głosowało 13 radnych, wstrzymało  - się od 

głosu 2
2. Józef Gawron– za głosowało 12 radnych, wstrzymało  - się od głosu 3
3. Jerzy Dymiński – za głosowało  8 radnych, wstrzymało  - się od głosu 6, 

przeciw – 1,
4. Bogdan Trzmiel – za – 6 radnych, wstrzymało się od głosu - 9
5. Ewa Siewiera – za głosowało 10 radnych, wstrzymało się od głosu – 3, 2 

było przeciw.
6. Henryk Kęsy – nie wyraził zgody.

W wyniku głosowania członkami Komisji Infrastruktury zostali:
Wojciech Rogoziński, Józef Gawron, Jerzy Dymiński i Ewa Siewiera.

Radny – J.  Konieczny stwierdził,  iż  niektórzy radni  są w dwóch komisjach, 
a jeden z radnych w żadnej.
Radna  D.  Stankowska  –  zaproponowała,  aby  zwiększyć  skład  Komisji 
Rewizyjnej.
Radca powiedział, iż w statucie jest zapis, że Komisja Rewizyjna składa się z 5 
osób.
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W związku z tym radna Ewa Siewiera zrezygnowała, a jej miejsce w Komisji 
zajął radny – Bogdan Trzmiel.
Przewodniczący rady odczytał projekt uchwały w tej sprawie.
Za przyjęciem głosowało  15 radnych. 

Uchwała Nr 6/II/2002
Rady Gminy Kluki
z dnia 5 grudnia 2002 roku

w  sprawie  powołania  Komisji  Infrastruktury 
wyboru  jej  przewodniczącego  i  ustalenia  składu 
osobowego.

Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu..

O godz. 1110 Przewodniczący Rady ogłosił 15 minutową przerwę.

Punkt 8 – Podjęcie uchwały w sprawie powołania komisji  inwentaryzacyjnej.
Przewodniczący  odczytał  projekt  uchwały.  Powiedział,  iż  komisja  ta 

zajmuje się spisaniem mienia komunalnego. Do składu Komisji zaproponował 
pracowników  Urzędu  –  p.  Urszulę  Herudzińską,  p.  Adaminę  Mielczarek, 
p. Elżbietę Papugę i p. Jadwigę Strzelczyk.
Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych.

Uchwała Nr 7/II/2002
Rady Gminy Kluki
z dnia 5 grudnia 2002 roku

w  sprawie  powołania  komisji  inwentaryzacyjnej 
mającej na celu spisanie mienia komunalnego.

Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu..

Punkt 9 - Podjęcie uchwał w sprawie określenia wzorów formularzy informacji  
o lasach i gruntach oraz deklaracji na podatek rolny i leśny.

Wyjaśnień  w tej  sprawie  udzielała  poproszona  na  sesję  –  p.  Adamina 
Mielczarek, która w Urzędzie Gminy zajmuje się sprawami podatku.
Wyjaśniła, iż zmieniły się przepisy odnośnie podatku rolnego, w 2003 r. będzie 
około 10 zł mniejszy z 1 ha.
Natomiast w lasach  zwiększy się stawka do 24,47 zł. 
Każdy  z  podatników  będzie  musiał  złożyć  informacje  lub  deklaracje,  wg 
których będzie naliczany podatek.
Radca  –  p.  Andrzej  Domański  powiedział,  iż  jest  to  obowiązek  każdego 
podatnika  ,  na  tej  podstawie  organ  podatkowy  wyda  decyzję  czy  nakaz  do 
zapłaty podatku.
Radny  J.  Konieczny  –  zgłosił  wniosek,  aby  poinformować  społeczeństwo, 
wyjaśnić, jak wypełnić druki.
Wójt – powiedział, iż na pewno będą wysłane kurendy.
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.
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Za przyjęciem głosowało 12 radnych, 3 wstrzymało się od głosu.
Uchwała Nr 8/II/2002
Rady Gminy Kluki
z dnia 5 grudnia 2002 roku

w sprawie określenia wzorów formularzy informacji o gruntach 
oraz deklaracji na podatek rolny.

Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu..
Następnie  Przewodniczący  odczytał  projekt  uchwały  dotyczący  informacji 
i deklaracji na podatek leśny.
Za przyjęciem głosowało 13 radnych, 2 wstrzymało się od głosu.

Uchwała Nr 9/II/2002
Rady Gminy Kluki
z dnia 5 grudnia 2002 roku

w sprawie określenia wzorów formularzy informacji  o lasach 
oraz deklaracji na podatek leśny.

Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu..

Punkt 10 -  Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku  
od nieruchomości.

Przewodniczący rady odczytał  zapis § 2 uchwały,  odnośnie zwolnienia 
z podatku gruntów niesklasyfikowanych rolniczo. Grunty takie znajdują się na 
osiedlu „Leśnym”. Stanowią 15 działek, które powstały z terenów przejętych od 
Nadleśnictwa,  w  czasie  gdy  powstało  osiedle.  Gdyby  grunty  te  nie  zostały 
zwolnione z podatku doszłoby do sytuacji, że mieszkańcy płaciliby podatek wg 
różnych stawek.
Wójt zgłosił wniosek, aby w uchwale znalazł się również zapis o zwolnieniu 
z podatku stacji i sieci wodociągowych  położone na terenie Gminy Kluki.
Nieuregulowany  stan  prawny  działki  w  Klukach  i  w  Nowym  Janowie,  na 
których znajdują się hydrofornie przedłuży proces przejęcia tych nieruchomości 
od  Związku  Komunalnego  Gmin  z/s  w  Kleszczowie.  Dlatego  zwolnienie 
z podatku nie będzie rzutowało na wzrost ceny wody.
Radna  E.  Siewiera zaproponowała,  aby  w  tym  punkcie  znalazł  się  zapis 
ograniczający czasowo to zwolnienie.
Wójt odpowiedział, iż taki zapis może okazać się niefortunny, ponieważ trudno 
dokładnie przewidzieć, kiedy ta sprawa zostanie uregulowana.
Radny – J. Konieczny – powiedział, iż społeczeństwo jest za tym, aby woda 
była tania.
Przewodniczący rady odczytał § 2, dotyczący zwolnień.
Za przyjęciem głosowali radni jednomyślnie.
Następnie  przewodniczący  odczytywał  poszczególne  stawki  podatku 
w porównaniu z rokiem ubiegłym oraz podając maksymalne – ustawowe.
Radny  J.  Gawron  zaproponował,  aby  stawki  zostały  na  poziomie  roku 
ubiegłego.
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1. Od 1m2 pow. użytkowej budynków mieszkalnych lub ich części
za stawką -  0,40 zł – głosowało 2 radnych, wstrzymało się od głosu – 3, 

przeciw było 10;
za stawką – 0,42 zł – głosowało 8 radnych, wstrzymało się od głosu 4, 

przeciw było 3.
2.  Od  1  m2 powierzchni  użytkowej  budynków lub  ich  części  związanych  z 
działalnością gospodarczą inna niż rolnicza lub leśna, z wyjątkiem budynków 
lub  ich  części  przydzielonych  na  potrzeby  bytowe  osób  zajmujących  lokale 
mieszkalne oraz od części  budynków mieszkalnych zajętych na prowadzenie 
działalności gospodarczej  - projekt stawki – 16,83 zł
Radna D. Stankowska – powiedziała, iż w naszej Gminie jest stosunkowo duży 
ten podatek. 
Radny J. Konieczny – Powiedział, iż wysokie podatki nie sprzyjają rozwojowi 
działalności gospodarczej.
W wyniku dyskusji zgłoszono wniosek, aby stawka tego podatku wynosiła 16 
zł.
Za – głosowało 10 radnych, 5 wstrzymało się od głosu.
Radca  wyjaśnił,  iż  organ  podatkowy  –  wójt,   może  w  indywidualnych 
przypadkach, jeżeli zajdą określone przesłanki  umorzyć podatek, rozłożyć na 
raty. Posiada instrumenty, którymi może zachęcić potencjalnych inwestorów do 
rozwijania działalności w Gminie.
Radny J. Gawron powiedział, iż kilkakrotnie składał podanie o zwolnienie, ale 
tylko raz takie zwolnienie uzyskał.
Radca powiedział, iż radni ponoszą odpowiedzialność za gospodarkę finansową 
Gminy. Nie można szafować ulgami. Nie w każdej sytuacji zachodzą przesłanki 
do umorzeń i zwolnień. 
3.  Od   1m2  powierzchni  użytkowej  budynków  lub  ich  części  zajętych  na 
prowadzenie  działalności  gospodarczej  w  zakresie  obrotu  kwalifikowanym 
materiałem siewnym projekt stawki 8 zł. Za taką wysokością stawki głosowało 
15 radnych.
4.  Od  1m2 powierzchni  zajętych  na  prowadzenie  działalności  gospodarczej 
w  zakresie  udzielania  świadczeń  zdrowotnych  za  proponowaną  stawką 
w wysokości 3,46 zł głosowało 14 radnych, 1 wstrzymał się od głosu.
Za stawkami od garaży i komórek w wysokości 2,86 zł głosowało 12 radnych, 2 
wstrzymało się od głosu, 1 był przeciw.
Radni pytali, czy  podatek od garaży i komórek płacą również rolnicy.
P. Mielczarek odpowiedziała, że nie.
Od 1m2 powierzchni gruntów związanych z działalnością  inną niż działalność 
rolnicza  lub  leśna  z  wyjątkiem  związanych  z  budynkami  mieszkalnymi, 
propozycja  stawki  wynosiła   -0,62  zł  i  za  taką  wysokością  głosowali  radni 
jednomyślnie.

Od  gruntów   pod  jeziorami  zajętych  na  zbiorniki  wodne  retencyjne  lub 
elektrowni wodnych od 1 ha gruntów   - 3,38 zł. Radni jednomyślnie głosowali za 
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przyjęciem stawki w tej wysokości.
Radny  B.  Trzmiel  –  spytał,  czy  staw  na  rzece  Pilii,  który  spiętrza  wodę  jest 
zbiornikiem retencyjnym.
Wójt odpowiedział, iż nie. W naszej gminie nikt nie płaci podatku wg tej stawki.
Od gruntów pozostałych od 1 m2  powierzchni  projekt stawki wynosił 30 gr. 
Wójt wyjaśnił, że wg tej stawki płacony byłby między innymi podatek od gruntów 
nie sklasyfikowanych.
Został zgłoszony wniosek o obniżenie tej stawki do 10 gr. Za takim wnioskiem 
głosowało 15 radnych.
Następnie przewodniczący odczytał projekt uchwały w całości. 

Uchwała Nr 10/II/2002
Rady Gminy Kluki
z dnia 5 grudnia 2002 roku

w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od 
nieruchomości na terenie Gminy Kluki.

Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu..

Punkt 11 -  Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku 
od środków transportowych.

Radny J. Gawron – zgłosił wniosek, aby stawki tego podatku pozostały na 
poziomie roku ubiegłego.
Przewodniczący  rady  poddał  najpierw  pod  głosowanie  projekt  uchwały 
z nowymi stawkami.
Za głosowało 7 radnych, przeciw – 2, 6 – wstrzymało się od głosu.
W wyniku głosowania zostały przyjęte nowe stawki.
Przewodniczący odczytał projekt uchwały, za przyjęciem głosowało 13 radnych, 
przeciw 2.

Uchwała Nr 11/II/2002
Rady Gminy Kluki
z dnia 5 grudnia 2002 roku

w sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku od  środków 
transportowych na terenie Gminy Kluki.

Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu..

Punkt 12 - Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia  wysokości stawek podatku od  
posiadania psów.

Projekt  uchwały zakładał  niewielkie  zwiększenie  tego podatku.  Jednak 
w  związku  z  tym,  że  nie  ma  wpływów  do  budżetu  z  tego  podatku 
Przewodniczący  zaproponował,  aby  te  stawki  pozostały  na  poziomie  roku 
ubiegłego.
Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych.
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Uchwała Nr 12/II/2002
Rady Gminy Kluki
z dnia 5 grudnia 2002 roku

w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od posiadania 
psów na terenie Gminy Kluki.

Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu..

Punkt  13 -  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wysokości  stawek  opłaty  
administracyjnej za czynności urzędowe .

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Sekretarz wyjaśniła od jakich 
czynności uiszcza się tą opłatę.
Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 radnych.

Uchwała Nr 13/II/2002
Rady Gminy Kluki
z dnia 5 grudnia 2002 roku

w  sprawie  wysokości  stawek  opłaty  administracyjnej  za 
czynności urzędowe na terenie Gminy Kluki.

Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

Punkt  14 -  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ustalenia  zasad  wypłaty  diet  oraz  
zwrotu kosztów podróży radnych rady gminy.

Przewodniczący zgłosił  do  projektu  uchwały  poprawkę dotyczącą  §  2, 
doprecyzowując jego zapis: „ Radnemu wykonującemu obowiązki radnego poza 
miejscowością Kluki, w której znajduje się siedziba Rady w celach określonych 
przez radę przysługuje zwrot kosztów podróży oraz dieta.”
Za przyjęciem § 2 po zmianie głosowali radni jednomyślnie.
Następnie przedyskutowany został zapis § 1, dotyczący zasad i kwoty.
Radny  K.  Sikora  zgłosił  wniosek,  aby  dieta  była  wypłacana  w  formie 
miesięcznego ryczałtu, niezależnie od ilości posiedzeń Rady, czy Komisji.
Radny – J. Gawron zgłosił wniosek, aby dieta była wypłacana za udział w sesji 
i  komisji.
Za wnioskiem p. Gawrona głosowało10 radnych, przeciw 2, 3 wstrzymało się od 
głosu.
W sprawie kwoty  Przewodniczący Rady zaproponował,  aby wysokość diety 
określić w złotych, nie w %. Zgłoszone zostały 2 wnioski:
Radny – M. Owsik – dieta w wysokości 100 zł
Radny J. Gawron – dieta w wysokości poprzedniej rady, tj. 114zł.
Za wnioskiem p. Owsika glosowało 8 radnych, wstrzymało się 6, 1 był przeciw.
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.

10



Uchwała Nr 14/II/2002
Rady Gminy Kluki
z dnia 5 grudnia 2002 roku

w sprawie ustalenia wysokości i zasad wypłaty diet oraz zwrotu 
kosztów podróży radnym Rady Gminy.

Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu.

Punkt 15 - Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia ryczałtu za pełnienie funkcji  
przewodniczącego rady.

Przewodniczący powiedział, iż dieta Przewodniczącego Rady poprzedniej 
kadencji  wraz  z  ryczałtem  za  używanie  samochodu  prywatnego   do  celów 
służbowych wynosiła 1339 zł. Zawnioskował o obniżenie tej kwoty na obecną 
kadencję.
Został zgłoszony wniosek, aby dieta Przewodniczącego Rady wynosiła 1000 zł.
Innych propozycji nie było.
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.
Za przyjęciem głosowało 14 radnych, 1 wstrzymał się od głosu.

Uchwała Nr 15/II/2002
Rady Gminy Kluki
z dnia 5 grudnia 2002 roku

w  sprawie  ustalenia  diety  za  pełnienie  funkcji 
Przewodniczącego Rady

Uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu.

Punkt 16 - Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy 
Kluki.

Przewodniczący rady powiedział,  iż  obecnie wynagrodzenie  zasadnicze 
Wójta wynosi -, wg XX kategorii – 4.200 zł – brutto, + dodatek funkcyjny w 
wysokości 200% najniższego wynagrodzenia, co daje kwotę 1.420 zł.
Radni wnioskowali o obniżenie wynagrodzenia Wójta.
Jeden wniosek – obniżenie zasadniczej do XIX kategorii czyli do kwoty 3.870 
zł,  drugi wniosek - obniżenie zasadniczej do XVIII kategorii  czyli  do kwoty 
3.550 zł
Radca  –A.  Domański  przypomniał  radnym,  iż  obecnie  wzrosła 
odpowiedzialność Wójta, ponieważ nie ma Zarządu.
Za  wnioskiem  o  obniżenie  wynagrodzenia  do  XVIII  kategorii  głosowało  6 
radnych, przeciw 3, 6 wstrzymało się od głosu.
Dodatek funkcyjny radni pozostawili bez zmian.
Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 radnych.

Uchwała Nr 16/II/2002
Rady Gminy Kluki
z dnia 5 grudnia 2002 roku

w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Kluki
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Uchwała stanowi załącznik nr 16 do protokołu.

Następnie Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia 
limitu  kilometrów  na  jazdy  lokalne  samochodem  osobowym  do  celów 
służbowych.
Za przyjęciem projektu uchwały głosowali radni jednomyślnie.

Uchwała Nr 17/II/2002
Rady Gminy Kluki
z dnia 5 grudnia 2002 roku

w  sprawie  ustalenia  limitu  kilometrów  na  jazdy  lokalne 
samochodem osobowym do celów służbowych.

Uchwała stanowi załącznik nr 17 do protokołu.

Punkt  17 -  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyboru  delegatów  do  Związku 
Komunalnego Gmin z/s w Kleszczowie.

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.
Radny  J.  Konieczny  –  poprosił  o  wyjaśnienie,  na  czym  polega  działalność 
Związku Komunalnego.
Wójt przybliżył krótką historię powstania Związku. 
Związek  obecnie  zajmuje  się  wodociągami.  Sieci  wodociągowe  w  znacznej 
ilości  są  jeszcze  z  rur  azbestowych.  Związek  gmin  ma  większą  szansę  na 
pozyskanie  środków  unijnych  na  ich  wymianę.  Związek  zajął  się  również 
sprawą schroniska dla psów. 
Radny J. Konieczny spytał, czy jeżeli Gmina Kluki przejmie swoje wodociągi 
ze Związku, to czy nadal będziemy jego członkami.
Wójt  odpowiedział,  iż  do  Związku  Komunalnego  Gmin  będziemy  należeć 
dopóki Rada nie podejmie uchwały o wystąpieniu.
Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 radnych.

Uchwała Nr 18/II/2002
Rady Gminy Kluki
z dnia 5 grudnia 2002 roku

w sprawie wyboru delegatów do Związku Komunalnego Gmin 
z/s w Kleszczowie.

Uchwała stanowi załącznik nr 18 do protokołu.

Punkt 18 -  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż działki 
stanowiącej mienie komunalne.

Przewodniczący odczytał projekt uchwały w tej sprawie, wyjaśnił iż jest 
to działka położona w Wierzchach Kluckich, obok zabudowań p. Grabskich.
Za przyjęciem głosowało 15 radnych.
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Uchwała Nr 19/II/2002
Rady Gminy Kluki
z dnia 5 grudnia 2002 roku

w sprawie wyboru delegatów do Związku Komunalnego Gmin 
z/s w Kleszczowie.

Uchwała stanowi załącznik nr 19 do protokołu.

Punkt 19 - Podjęcie innych niezbędnych uchwał.
Radny  J.  Dymiński  zgłosił  wniosek,  aby  podjąć  uchwałę  przyznającą 

sołtysom przyznać dietę. Zaproponowano kwotę  25 zł.
Za przyjęciem głosowało 15 radnych.

Uchwała Nr 20/II/2002
Rady Gminy Kluki
z dnia 5 grudnia 2002 roku

w  sprawie  ustalenia  wysokości  i  zasad  wypłaty  diety 
przewodniczącemu  organu  wykonawczego  jednostki 
pomocniczej.

Uchwała stanowi załącznik nr 20 do protokołu.

Punkt 20 i 21 - Interpelacje i wolne wnioski oraz sprawy różne.
Radny J. Gawron powiedział, iż w Strzyżewicach spaliły się zabudowania 

p.  Zajączkowskiego.  Człowiek  ten  potrzebuje  pomocy,  czy  istniałaby  jakaś 
możliwość przekazania mu z budżetu środków finansowych?
Skarbnik powiedziała, iż bezpośrednio z budżetu nie ma takiej możliwości, ale 
można przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej.
Wójt  powiedział,  iż  przekaże  tę  sprawę Kierownikowi GOPS,  może uda  się 
przyznać zasiłek celowy na kilka miesięcy.
Obecni na sesji sołtysi zgłaszali wnioski, jakie pilne sprawy do zrealizowania są 
na terenie ich sołectw.
P. Hibner – sołtys wsi Żelichów, aby utwardzić do końca drogę do Żelichowa, 
ponieważ jest zrobiony tylko odcinek ok. 500m. Poza tym stwierdził, iż jego 
sołectwo  jest  jedynym  na  terenie  Gminy,  które  nie  posiada  oświetlenia 
ulicznego.
P.  Włodarczyk  –  sołtys  wsi  Parzno  spytał,  czy  na  zimę  nie  można  byłoby 
zakupić siatek i założyć je przy drogach, aby nie zawiewał śnieg.
Poza  tym  zwrócił  uwagę,  iż  w  Parznie  jest  skrzyżowanie,  koło  krzyża,  na 
którym jadąc od Kluk nie ma widoczności na drogę od Domiechowic.
Radny  S.  Gil  –  powiedział,  iż  w  projekcie  budżetu  na  2003  r.  nic  nie  ma 
odnośnie inwestycji jednorocznych.
Skarbnik odpowiedziała, iż autorem budżetu jest Wójt, ona go tylko technicznie 
przygotowała.
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Następnie  głos  zabrał  mieszkaniec  Kluk  –  p.  Kwiatkowski.  Zwrócił  się  do 
radnych, aby zajęli się sprawą cmentarzy wojskowych, obecnie jest tam bardzo 
ubogo.
Spytał dlaczego Wójt uniemożliwia powstanie sklepu na osiedlu.
Wójt odpowiedział, iż GS nie występował z takim wnioskiem.
P. Kwiatkowski spytał również dlaczego nie ma projektu na salę gimnastyczną 
przy nowobudowanej szkole?
Wójt odpowiedział, iż projekt jest. Budowa sali została wyłączona na razie z 
inwestycji, ponieważ najpierw muszą być sale lekcyjne. Poza tym na budowę 
sali będzie można pozyskać środki z zewnątrz, ale trzeba wykazać się również 
własnymi.
P. Kwiatkowski zwrócił się do Wójta i Rady, aby zajęli się sprawą uregulowania 
własności po byłym SKR.
Wójt odpowiedział, iż na dzień dzisiejszy SKR formalnie funkcjonuje, ponieważ 
ma Zarząd i Radę Nadzorczą.
Radny  Cz.  Siewiera  –  zgłosił  konieczność  nawiezienia  tłucznia  na  drogę  w 
kierunku Puszczy.
Radny M.Owsik – zgłosił konieczność wybudowania chodnika w Klukach, od P. 
Frankowskiej,  w kierunku GS. Poza tym potrzebna jest utwardzona droga na 
„Zapłociu” i w Podwódce. 
Radny  zgłosił  również,  aby  wygospodarować  środki  na  poprawę  otoczenia 
wokół budynku Urzędu Gminy, ponieważ jest to wizytówka Kluk.
Radny K. Sikora – spytał o audyt szkoły w Kaszewicach i czy Gmina wystąpiła 
już o środki na termomodernizację tego budynku.
Wójt  odpowiedział,  iż  złożony  został  wniosek  do  Powiatowego  Funduszu 
Ochrony Środowiska w Bełchatowie.
Radna D. Stankowska zgłosiła następujące wnioski:

1. Wniosek o uzupełnienie oświetlenia ulicznego w Ścichawie,
2. Wniosek o założenie przepustów na drodze w Ścichawie.
3. Wniosek o naprawę przystanków.
4. Wniosek o wymianę drzwi w Domu Ludowym.

Radny  J.  Dymiński  –  zgłosił  wniosek,  aby  na  sesje  zapraszać  radnego 
powiatowego z terenu naszej gminy.
Powiedział  również,  że  przez  Osinę  przebiega  droga  powiatowa.  Pozostał 
jeszcze  odcinek  łączący  Osinę  z  Magdalenowem.  Spytał,  czy  będzie  to 
realizowane.
Wójt odpowiedział, iż droga ta jest ujęta w planie budżetu powiatu na 2003r.
Radny –  R.  Śniady  zgłosił  wniosek  ,  aby  wyczyścić  rów w Roździnie  oraz 
koniecznie trzeba naprawić drogę w Ciszy i Imielni.
Wójt  odpowiedział,  iż   rowy są  problemem całej  Gminy.  Nie  ma podmiotu, 
który  by  się  tym zajmował.  W budżecie   przyszłorocznym meliorantów jest 
ujęty most w Roździnie.
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Radny B. Trzmiel – Zgłosił wniosek , aby  w budżecie na 2003 r. ująć budowę 
drogi  w  Podwódce.  Poza  tym  zgłosił  konieczność  czyszczenia  rzeki  Pilii, 
ponieważ łąki nie nadają się do użytkowania.
Radny  W.  Ociepka  –  zgłosił  wniosek  o  naprawę  oświetlenia  w  Kuźnicy 
Kaszewskiej oraz remont przystanku autobusowego.
H.  Kęsy  –  zgłosił  wniosek  o  zasypanie  wyrw  w  drodze,  w  kierunku  Kol. 
Kaszewskiej oraz założenie oświetlenia ulicznego od sali w kierunku Kluk.
Radny W. Rogoziński – zgłosił wniosek o naprawę drogi w Parznie, w kierunku 
Lasek.  Spytał  jeszcze  czy  można  wpłynąć  na  to,  aby  samochód  mleczarni 
jeździł inną drogą, ponieważ zniszczy tę nowobudowaną.
Wójt  powiedział,  iż  po  dokonanych  przeniesieniach  w  budżecie,  będzie 
możliwość  na  niektóre  drogi  puścić  równiarkę,  ale  będzie  to  zależało  od 
warunków atmosferycznych.
Radny  J.  Konieczny  –  powiedział,  iż  w  Klukach  na  odcinku  drogi  od 
p. Gębarowskiego do p. Frankowskiej, jak pada deszcz stoi woda. Zgłosił, iż 
należy tam coś zrobić, ponieważ już niejedna osoba została ochlapana.
Poza  tym  zgłosił,  aby  wystąpić  do  Wojewódzkiego  Zarządu  Dróg,  aby 
przeprowadzili po swoim terenie rów odprowadzający wodę na odcinku od p. 
Owsik, w kierunku Hanmaru.
Naprawy wymaga również  droga  od  ulicy  Wspólnej,  w kierunku Podwódki. 
Potrzebne jest również oświetlenie uliczne chociaż na rogatkach, w punktach 
newralgicznych.
Powiedział również, aby robotnicy zatrudniani w ramach prac publicznych mieli 
lepiej zorganizowany front pracy.
Wójt powiedział, iż front robót jest duży, tylko niejednokrotnie jakość ich pracy 
pozostawia wiele do życzenia.
Przewodniczący rady odczytał pisma, które wpłynęły do rady:

1. Pismo mieszkańców Strzyżewic  o naprawy dróg  (załącznik nr 21 do 
protokołu) 

2. Pismo mieszkańców Zarzecza również  w sprawie dróg (załącznik nr 22 
do protokołu) 

3. Petycję mieszkańców Osiny o założenie wodociągu (załącznik nr 23 do 
protokołu) 

4. Pismo Stacji Chemiczno-Rolniczej w sprawie badania gleb. (załącznik  
nr 24 do protokołu)

Więcej uwag i pytań nie było.

Punkt 22 - Zakończenie obrad 
O godzinie 1500 – Przewodniczący podziękował wszystkim za przybycie 

i zakończył obrady.

Protokołowała: Bożena Wieczorek Przewodniczący Rady: Grzegorz Augustyniak
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